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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 9. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 17. 4. 2024 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Karel Hanzlík, Ing. Jan Hora, MUDr. Tomáš Kaštovský, RNDr.  Daniel 

Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský, Stanislav Šimek  

Omluveni: Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Mgr. Jiří Knitl, Miloslav Ondra  

Hosté: JUDr. Markéta Štalmachová - ředitelka BEZ MHMP, Libor Kousal - pověřený řízením Správy služeb hl. m. 
Prahy, Mgr. Ludvík Klema náměstek ředitele MP HMP pro výkon služby, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - 
ředitel KŘ Policie HMP, MUDr. Ilja Chocholouš - náměstek ředitele sekce operačního řízení, krizové 
připravenosti a dopravy ZZS HMP, brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP, Mgr. Josef Macháček – 
poradce primátora   

Jednání řídil: Jiří Ptáček – předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí  

 

a) Tisk R-50971 k návrhu na uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o nájmu pohotovostních zásob č. 2022 0457  

NAP/39/01/000908/2022 

b) Tisk R-51207 ke zprávě o stavu Významných informačních systémů a kritické informační infrastruktury v roce 
2023 

c) Tisk R-51231 k návrhu napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

4. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc březen 2024 

5. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc březen 2024 

6. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc březen 2024 

7. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc březen 2024 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc březen 2024 

9. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP. 
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2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
                                                 přijato (7 - 0 - 0) 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Karel Hanzlík. 

přijato (7 - 0 - 0) 

3. Tisky do Rady HMP na vědomí  

 a) Tisk R-50971 k návrhu na uzavření Dodatku č. 2 ke Smlouvě o nájmu pohotovostních zásob č. 2022 0457  

 NAP/39/01/000908/2022 

 b) Tisk R-51207 ke zprávě o stavu Významných informačních systémů a kritické informační infrastruktury v roce 
2023 

 c) Tisk R-51231 k návrhu napojení objektů na poplachový monitorovací systém hlavního města Prahy 

 
Předseda Ptáček k tomuto sdělil, že se jedná o tisky, ke kterým se nebudou přijímat žádná usnesení a byly tedy 
členům výboru rozeslány na vědomí. 

 

4. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc březen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, náměstek ředitele MP HMP pro výkon služby. Sdělil, že se 
připravují na hokejové MS v Praze. Již nyní je v Praze zvýšený počet turistů a s tím zvýšený počet osob páchající 
přestupkovou činnost (např. popíjení alkoholu na veřejnosti a další).  Jedná se o klasický trend, který byl i před 
covidovým obdobím. Připravují se různé preventivní akce týkající se např. kontroly jízdních kol na cyklostezkách, 
nebo protidrogová prevence. 
 
Předseda Ptáček dále předal členům výboru tyto informace. Ředitel Šuster zaslal zprávu týkající se personálního 
stavu u MP HMP za rok 2023. Ta bude rozeslaná členům výboru. Dále se předseda Ptáček vrátil k tématu sněmu 
starostů a přijatých usnesení vůči MP HMP. Požádal ředitele Šustera o odpověď/stanovisko k těmto usnesením. Na 
toto reagoval náměstek Klema, který sdělil, že za MP HMP nebude na toto reagováno. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz na téma problematiky taxi a důvod nárůstů počtu odhalených protiprávních jednání. 
 
náměstek Klema - odpověděl, že je to dáno nárůstem počtů řidičů taxi i v jiných alternativních službách po Covidu. S 
tím souvisí porušování základních dopravních pravidel a pravidel při provozování této služby (např. chybějící licence 
a další). Větší problémy jsou s řidiči v alternativních službách  (Uber, Bolt). 

 

5. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc březen 2024 

Úvodní slovo k tomuto provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. Sdělil, že činnost se nijak 
nevymyká, provádějí standardní úkony. Nyní se připravují na MS v hokeji. Bude se jednat o masivní nasazení policie i 
zajištění přísných bezpečnostních opatření. Z hlediska personálního stavu mají 1020 neobsazených míst. Plánuje se 
reorganizace u policie, která by měla v nejvytíženějších strukturách policie pomoci ke stabilizaci. V červenci 
proběhne v Praze Sokolský slet, na který se již také připravují. Bude se jednat o další velkou sportovní akci. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - dotázal se, zda se zpráva od policie týkající se MKS, dostane k odboru OIC Magistrátu. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že na pracovní skupině k MKS se řeší některé záležitosti. 
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předseda Ptáček - požádal o zaslání podkladů týkající se MKS (zejména návrhy na zlepšení) a následně je pošle 
řediteli Károlymu s cílem, aby se k tomu vyjádřil. 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz na počty případů výhružek a dalšího protiprávního jednání po střelbě na FF UK. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že jsou to nyní jednotky případů. Pokles je znatelný. 
 
člen výboru Buršík - dotázal se, jak se bude financovat nasazení policie na MS v hokeji. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že byla přislíbena částka ze státního rozpočtu. 
 
Člen výboru Mazur přišel v 15:30 hod. 

 

6. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc březen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Ilja Chocholouš, náměstek ředitele sekce operačního řízení, krizové 
připravenosti a dopravy ZZS HMP. Za březen 2024 realizovali na 11 000 výjezdů. Personálně posilovali funkci 
koronera, jelikož výrazně stoupají počty ohledání. Významně využívají dopravní zdravotní službu pro méně naléhavé 
případy. Vyzdvihl spolupráci se složkami IZS, je na velmi dobré úrovni. Zejména prvosledové hlídky policie jsou 
mnohdy dříve na místě, než ZZS HMP. Ti jsou vybaveni zdravotními prostředky a proškolováni v jejich využívání. Také 
se připravují na MS v hokeji, kde budou zajišťovat rozsáhlá opatření. Již mohou čerpat z poznatků z pražského 
půlmaratonu, kdy musel být aktivován i traumaplán. Dále otevřel téma odmítání pacientů zdravotnickými zařízeními. 
Nyní se toto podařilo zredukovat tzv. semaforovým systémem. Největší problémy má Nemocnice Na Bulovce, která 
má rovněž největší spádovost. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Kaštovský - vznesl dotaz na zneužívání ZZS HMP. 
 
náměstek Chocholouš - odpověděl, že se jedná o setrvalý stav. Úzce to souvisí se sezónou (např. maturity, zkoušky a 
další). Chystá se i právní norma týkající se zlomyslného volání. V dnešní době je možné i volajícího vyhledat. 
 
ředitel Prudil - doplnil, že za přestupkové jednání je pokuta až 200 000 Kč. Je možné, v dnešní době, nalézt volajícího 
dle GPS lokace. Při volání se GPS souřadnice odesílají. 
 
člen výboru Kaštovský - vznesl doplňující dotaz, zda je ZZS volána i kvůli nedostatku ambulantních specialistů. 
 
náměstek Chocholouš - odpověděl, že ano. 
 
Člen výboru Šimek odešel v 15:45 hod. 

 

7. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc březen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Sdělil, že řešili požár na 
Václavském náměstí. Také vyjížděli k požáru v Malešicích, kde se nachází třídírna odpadu. Nejspíš došlo k nedodržení 
technologického postupu. Připravují se také na MS v hokeji. Upozornil, že se poprvé stalo, že hasičský vůz neprojel z 
důvodu demonstrace přes Most Legií. Museli použít náhradní cestu. Radikalizace demonstrujících narůstá a je 
potřeba nalézt řešení. V případě, že se toto bude opakovat, pak to bude mít zásadní význam pro bezpečnost. 
 
Poté proběhla debata k tomuto tématu. 
 
Člen výboru Kaštovský požádal, zda by na příštím jednání výboru mohl být zařazen bod ke krytům CO. Ředitelka 
Štalmachová sdělila, že probíhá aktualizace Koncepce ukrytí a souhlasí se zařazením tohoto bodu na další jednání 
výboru spolu s informacemi od HZS HMP. 
 
Ředitel Prudil upozornil na nelegální spalování různých materiálů. Od minulého roku existuje vyhláška, která zakazuje 
spalování biologického materiálu (listí, dřevo a další), pokud je účelem likvidace. Je složité specifikovat, jakým 
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způsobem lze tuto vyhlášku vykládat. To znamená, kdy to hasit jako požár, nebo kdy poskytnout technologickou 
pomoc na výzvu MP HMP. 
 
Člen výboru Kaštovský odešel v 16:07 hod. 

 

8. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc březen 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl, Libor Kousal, pověřený řízením SS HMP. Informoval, že PPO je plně funkční. 
Proběhly provozní zkoušky čerpadel, i vodního díla Rokytky i Čertovky. Odtahy probíhají standardně na základě 
požadavků příkazců i na základě požadavků PČR, MP HMP či ochranné služby. Dále sdělil, že investiční akce probíhají 
dle schváleného plánu. Nyní budou předávat dílo na Korunní 98, kde sídlí MP HMP a ZZS HMP. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz na kapacity odtahových parkovišť, zda jsou dostatečné. 
 
náměstek Kousal - odpověděl, že na některých parkovištích musí držet volnou kapacitu např. Dubeč (kvůli dražbám). 
Celkově kapacita není dostačující. Proto byla panem primátorem rozeslána žádost na MČ a příspěvkové organizace, 
zda mají k dispozici prostory, které by mohly sloužit jako odtahová parkoviště. TSK nabídlo prostory a připravují se 
podklady s celkovými náklady na jeho provoz. 

 

9. Různé a závěr 

Ředitelka Štalmachová pozvala členy výboru na noční cvičení k výstavbě PPO na Zbraslavi v termínu od 4. - 5. 5. 
2024. 
 
Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:08. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Karel Hanzlík - člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
Předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
Tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
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